
 

 

 

 
Opgemaakt door Ingrid van Breda, griffie 
Aanwezig 
 

Voorzitter: Mark van Oosterwijk 
Raads- en burgerleden: Corne de Rooij (CDA), Piet Poos (CDA), Johan 
Swaans (VVD), Ad van Beurden (VVD), Pernell Criens (PvdA), Antoon 
van Baal (PvdA), Stijn van den Brekel (SP), Deborah Eikelenboom (SP), 
Arno de Laat (Arbeiderspartij GR), Laura Remijsen (Arbeiderspartij 
GR), Alex Hulshoff (D66), Janneke van den Hout (D66), Henk Gabriels 
(PAG), Christel van Neerven (PAG), Erik Schellekens (LRG) en Paul 
Brouwers (LRG).  
Wethouder: Harry van de Ven 
Initiatiefnemer zonneweide Abcovensedijk: dhr. Peter de Brouwer en 
dhr. Jan Snelders (st. MOED).  
Omwonenden van initiatief zonneweide Abcovensedijk: dhr. de 
Brouwer, dhr. en mw. de Brouwer, mw. de Bruijn. 
Energiecoöperatie: dhr. Mike Leers. 
ZLTO, dhr. Corné van Roessel. 
Kwartiermaker energietransitie Provincie, Martijn Messing. 
Ambtelijke bijstand: Madelon van de Ven. 
Publieke tribune: +/- 40 personen. 

Afwezig (met kennisgeving) Liselotte Franssen - Du Maine (LRG) 
 
Deze bijeenkomst kunt u terugluisteren op: 
https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Beeldvormend/2018/24-april/19:30 
 

1. Opening door de voorzitter. De opzet van deze avond is nieuw, we gaan ervaring opdoen om 
de Gôolse democratie vorm te geven. Het doel van deze beeldvormende avond is  
informatieoverdracht en daarmee een zo duidelijk mogelijk beeld schetsen. De voorzitter 
verzoekt de aanwezigen om hun bijdrage en vragen daar op te richten.  

 
2. Presentaties door Madelon van de Ven en kwartiermaker energietransitie Martijn Messing. 

De presentaties worden toegevoegd aan het dossier.  
 

3. Vragenronde. De voorzitter introduceert de initiatiefnemer van de zonneweide 
Abcovensedijk en de omwonenden. Verzoek om via de voorzitter te spreken, volgens het 
stermodel. De fracties zijn eerst aan zet, er is geen vaste spreekronde. Geef aan voor wie de 
vraag bestemd is, het antwoord volgt direct. Doorvragen mag, verder het verzoek om geen 
discussie te voeren. Mensen op de publieke tribune kunnen gebruik maken van een 
microfoon. Voor hen geldt hetzelfde ordevoorstel. D66 heeft vooraf schriftelijk vragen 
gesteld. De vragen worden (deels) beantwoord tijdens de presentaties.  
 

Vragen en opmerkingen: 
Raads- en 
burgerleden 
 

Locaties 
Is het verstandig om een zonneweide aan te leggen op een locatie die ook 
geschikt is voor woningbouw? Komen er zo niet te weinig locaties voor 
woningbouw?  
Waarom worden LOG (Landbouw OntwikkelingsGebieden) niet ingezet voor de 
energietransitie?  
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Als agrariërs grotere gebieden hebben voor de energietransitie, waarom dan 
beperken tot 3 hectaren?  
Waarom beperkt de gemeente zich tot 5 locaties buiten het zoekgebied?  
 
Subsidie 
Hoeveel subsidie is beschikbaar is?  
Voor zon is meer subsidie nodig dan voor wind. Waarom kiezen we niet de 
meest voordelige variant voor onze inwoners?  
Welke stimulans biedt de gemeente bij de aanleg van panelen op 
bedrijfsruimten in het buitengebied?  
 
Energiebesparing 
Waar is de energiebesparing van 1,5 % op gebaseerd?  
Kunnen we stimuleren dat we energieneutraal gaan bouwen?  
Is een hogere ambitie mogelijk? Kunnen de doelen sneller worden bereikt dan 
pas in 2050?  
 
Mogelijkheden buiten Goirle  
Hoe realistisch is het om alle duurzame energie binnen Goirle te realiseren? 
6% van de mensen heeft last van infrasoon geluid van windmolens. Kunnen de  
windmolens om die reden worden aangelegd op zee?  
Is samenwerking mogelijk met de omliggende gemeenten?  
 
Overige vragen en suggesties 
Zijn er mogelijkheden voor verticale vlakken met panelen?  
Zijn er voorbeelden waar een combinatie toepasbaar is van dierenwelzijn en 
zonne-energie? 
Hoeveel jaar duurt de ontwikkeling van windturbines?  
Hoe voorkomen we ontbossing? 
Wat wordt bedoeld met sociale randvoorwaarden?  
Is het contact met de netbeheerder goed? 
 
Vervolgtraject 
Besluiten die we gaan nemen raken aan de planning. Hoe ziet besluitvorming 
over grote projecten er in hoofdlijnen uit.  

Publieke 
tribune 

Een deel van het voordeel wordt teruggegeven aan de inwoners. Hoe gaat dat 
precies?   
Is het niet handig om het kaartje met de zoeklocaties voor windmolens aan te 
vullen met het kaartje van Enexis, waarin wordt aangegeven welke gebieden 
makkelijk aan te sluiten zijn en welke niet?  

ZLTO ZLTO wil alle daken goed benutten voor de energietransitie. ZLTO vindt het 
jammer als goede landbouwgrond moet wijken voor duurzame energie. De 
meeste boeren hebben niet veel keuze en willen grond gebruiken voor de 
landbouw. Boeren kunnen duurzame energie ook zien als extra mogelijkheid om 
inkomsten te vergaren. ZLTO zoekt mee naar creatieve oplossingen.  

Initiatiefnemer 
Abcovenseweg/ 
stichting MOED 

De initiatiefnemer meldde zich om grond ter beschikking te stellen voor de 
energietransitie. Jan Snelders roept op om zoveel mogelijk lokale initiatieven te 
ontplooien.  

Omwonenden 
zonneweide 
Abcovenseweg 

Mevrouw de Bruijn heeft diverse vragen. Komt energie van een windmolenpark 
op zee ook hier in Goirle terecht? Kan de gemeente niet alleen naar het 
oppervlak van de zonneweide kijken maar ook naar de omtrek. Het initiatief 



 

 

voor de zonneweide ligt in een L-vorm en heeft daarmee een hogere 
maatschappelijke belasting voor zowel de natuur als de omwonenden.  
Probeert de gemeente gebieden te ontzien zodat zo min mogelijk schade wordt 
aangericht aan de natuur?  

Provincie 
 

Sociale randvoorwaarde = draagvlak zoeken, de mogelijkheid om projecten 
ruimte te bieden.  
Groenfonds Brabant geeft aan welke combinaties er zijn voor landbouw en 
duurzame energie.  
Het buitengebied is meestal niet aangesloten op het net, gebouwen en 
woningbouwlocaties wel.  
Windturbines kunnen binnen 1 jaar worden ontwikkeld. De ontwikkeling is 
afhankelijk van de politiek. 
Er is een goed contact met de netbeheerder.  
Enexis heeft kabels voor de lokale energieproductie. Dit is een afweging om 
dichtbij de eigen omgeving te blijven. De energie van een windmolenpark op 
zee gaat naar grote bedrijven (bijvoorbeeld Moerdijk), zodat maar 1 grote kabel 
hoeft te worden getrokken. 

Wethouder Het college wil z.s.m. starten met de energietransitie en niet achter raken bij het 
ambitieniveau. Zon en wind zijn het meest haalbaar. Alleen windenergie op zee 
is niet genoeg. Het uitgangspunt is eigen verantwoordelijkheid, ook hier in 
Goirle. Het college wil de transitie stimuleren door iedereen te wijzen op de 
noodzaak ervan en daarnaast initiatieven omarmen. De gemeente gaat niet zelf 
initiatieven ondernemen. In regionaal opzicht wordt de samenwerking gezocht. 
De wethouder neemt de suggestie om energieneutraal te gaan bouwen mee. 
Op sommige locaties zitten meerdere bestemmingen. Op dat moment wordt 
gekeken wat de beste invulling voor een bepaalde locatie is. Er zijn niet te 
weinig locaties voor woningbouw.  

Ambtenaar In overleg met ZLTO zijn LOG gebieden uitgesloten voor de transitie, om de 
grond beschikbaar te houden voor landbouw.  
De gemeente kiest locaties die al een rode bestemming hebben. Deze gebieden 
zijn de komende jaren niet meer in beeld voor woningbouw. Deze gebieden zijn   
goedkoop in de aansluiting op het netwerk. 
De gemeente beperkt het aantal locaties tot 5 om zo min mogelijk schade aan te 
richten voor de natuur.   
Verticale vlakken bij een geluidswal (A58) zouden mogelijk moeten zijn.  
Het 1e uitgangspunt is om de agrarische gebieden te beperken tot 3 hectaren.   
De energiebesparing van 1,5 % is gebaseerd op een landelijk streven. 
De gemeente probeert zo min mogelijk te sturen bij de lokale initiatieven 
(bijvoorbeeld de L-vorm).   

Energie-
coöperatie 
 
 

De energietransitie is een grote kans voor de burgers. Zorg ervoor dat de 
rendementen lokaal vallen. In 2050 is 50 ha nodig voor duurzame energie. 
Tegen particuliere initiatieven kunnen omwonenden bezwaar hebben.  
Voor de windmolens wordt een aparte kabel aangelegd, voor alle initiatieven op 
het grondgebied. 

 
  

4. Vervolgtraject 
Wethouder Harry van de Ven vraagt of de raad voldoende duidelijkheid heeft gekregen. Hij vraagt of 
het (nieuwe) college verder kan met de uitvoering van de planvorming om ruimte te kunnen geven 
aan de initiatieven. Indien de raad eerst nog in een oordeelsvormende of besluitvormende 
vergadering hierover wil spreken, dan kan de raad daartoe zelf het initiatief nemen.  



 

 

PvdA wil het niet helemaal laten terugleggen bij de raad en vindt dat we ons door de initiatiefnemers 
niet onder druk moeten laten zetten.  
CDA gaat uit van een beeldvormende - oordeelsvormende - besluitvormende vergadering. Hij wil 
deze (BOB)strategie handhaven.  
Arbeiderspartij Goirle Riel sluit zich daar bij aan.  
De voorzitter concludeert: het college  gaat voort op deze weg tenzij u hierover in een 
oordeelsvormende of besluitvormende avond wilt spreken. U kunt dit dan aangeven bij de 
regiegroep.   
 
5.  21:10u  Afsluiting agendapunt door de voorzitter 
De voorzitter dankt de inleiders voor hun presentaties en dankt verder alle belangstellenden voor 
hun aanwezigheid en inbreng. De beeldvormende avond gaat na 5 minuten pauze verder met het 
agendapunt Grondstoffen.   
 
 
Omwonenden hebben op 1 mei een brief gestuurd aan de gemeenteraad. De brief 
wordt als bijlage toegevoegd aan dit verslag.  
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